
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Okrogla miza »Življenje, delo in podjetniške 

priložnosti v tujini« 

 

Na okrogli mizi, kjer so sodelovali: Aleš 

Cipot, direktor Zavoda Korak naprej 

Murska Sobota, socialno podjetje, dr. 

Robert Celec, direktor RIS-a Dvorec 

Rakičan, Marko Polanšček, direktor 

ZAVODA ROKA, Zavod za projektni 

management, Černelavci, Robert Tratnjek, 

direktor TRATNJEK d. o. o. in Dušan 

Martinec, direktor Mizarstva Faraon d. o. 

o., so govorci podali njihova mnenja o 

življenju, izobraževanju, zaposlovanju in 

delu v tujini. 

Med drugim so izpostavili, da je delo v 

tujini vse prej kot lahko in da predstavlja 

hudo konkurenco. 

 

  

 

Robi Poredoš, Slavko Baranja, Klementina 

Milošič, Bianca Žvorc Morris in Nastja 

Gjorek so v intervjujih razkrili njihove osebne 

izkušnje, kako so se znašli v novem okolju, 

s kakšnimi težavami in izzivi so se soočali, 

kako so bili sprejeti kot tujci in kako so v tem 

času ohranjali svojo slovensko kulturo in 

povezanost s Slovenijo.   

Izkušnje Slovencev v ZDA 

 

Film prikazuje zgodbe Prekmurcev, ki so se vse 

od časa prve svetovne vojne izseljevali v to 

mesto v Pensilvaniji, na vzhodu Združenih držav 

Amerike. 

 

 Je delo Prekmurcev Štefana Celca in Jožeta 

Glažarja. V 48-minutnem dokumentarcu 

prikažeta težave in izzive, s katerimi so se naši 

predniki srečevali ob prihodu na ameriška tla, 

kako so si služili kruh, odpre pa tudi vendsko 

vprašanje in dilemo pripadnosti Prekmurcev 

Sloveniji. 

 

V filmu slišimo tudi župana obeh občin, 

murskosoboškega župana dr. Aleksandra 

Jevška in  župana Bethlehema Roberta 

Doncheza, ki je po obeh starših prekmurskih 

korenin. Oba župana sta v izjavah izrazila željo 

po povečanju sodelovanja med pobratenima 

občinama. 

 

  

Dokumentarni film Slovenci v Bethlehemu 
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THROUGH THE LOOKING GLASS  

 TRAILS OF THE  
 

TOWARDS THE FUTURE 

PAST AND STEPS  
 

ODSEVI   V   OGLEDALU 

PO SLEDEH 

STOPIMO V PRIHODNOST 

PRETEKLOSTI  

 

Robi Poredoš: New York ni Amerika 

Slavko Baranja: Moja prva služba je bila v 

trgovini z obleko in obutvijo, kjer sem delal 

kot prodajalec.  

Bianca Žvorc Morris: Američani so obsedeni 

z delom 

Nastja Gjorek: "Zelo cenim, da lahko letim" 

Klementina Milošič: delodajalci v ZDA 

izjemno cenijo trdo delo delavcev in jih temu 

primerno nagradijo 

 

  

Spletni klepeti 

Dandanes ne moremo mimo dejstva, da je 

zaposlitev v tujini vse bolj privlačna. 

Svetovni trg dela, namreč zaradi svoje 

velikosti in raznolikosti, omogoča več 

možnosti za delo in uspeh določenim 

poklicem, ki jih v Sloveniji ni v tolikšni meri. 

Posledica tega je, da selitve v države z 

večjo gospodarsko močjo naraščajo. 

 

 

 

Mladi so v ZDA delali različno dolgo, od 

nekaj tednov do par mesecev. Svoje 

izkušnje so si nabirali na področju IT 

industrije, razvoja, integracije in testiranja 

kontrolnega sistema za medicinsko opremo 

ter gostinstva in turizma. Razlogi za 

tamkajšnjo delo so osebni, kot npr. nagrada 

na tekmovanju ali v sklopu poletnega dela 

ter službene narave, v okviru katere gre za 

zanimiv projekt ali delo na sedežu firme. 

 

  

ČERNELAVCI 
MAREC 2018 

This project was funded, in part, through a U.S. Embassy grant. 

The opinion, findings, and conclusions or recommendations 

expressed herein are those of the Authors and do not 

necessarily reflect those of the Department of State 


